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Vážení  
spoluobčané,

polovina roku je téměř 
za námi, začíná období letních 
prázdnin a čas dovolených. 
Děti se těší na zasloužené 
volno, během kterého 
však proběhnou i důležité 
rekonstrukce ve škole.

Dojde k odvlhčení zdiva 
v prostorách bývalé jídelny, 
dnes šaten pro 2. stupeň. Díky 
získané dotaci zrekonstruujeme 
také cvičné kuchyňky, 
dále vyměníme podlahu 
v knihovně a nově vybavíme 
i ubytovací zařízení – dojde 
k výměně nábytku a postelí.

Během letních prázdnin začne 
výstavba nového parkoviště 
u mateřské školy s kapacitou 
14 parkovacích míst. Parkování 
bude nově kolmé ke školce, 
v této části také vybudujeme 
chodník, což významně zvýší 
bezpečnost na cestě pro školáky. 
Ulice bude nově osvětlena 
veřejným osvětlením.

Ve druhé polovině července 
zahájíme výstavbu 
chodníku od školy směrem 
k Janskému údolí.

Zhotovitelská firma již 
nastoupila na rekonstrukci 
hasičské zbrojnice – jedná se 
o poměrně rozsáhlý projekt. 
I když se potýkáme s mnoha 
nečekanými komplikacemi, 
daří se nám je zatím poměrně 
rychle a efektivně řešit.

V areálu kompostárny během 
léta zahájíme stavbu osmi 
boxů na sypké materiály. 
Budou sloužit k uložení 
posypového materiálu, různých 
frakcí kameniva, zeminy, 
betonářského písku a písku 
pro plnění protipovodňových 
pytlů. Po jejich dokončení bude 

následovat výstavba haly pro 
parkování obecních vozidel 
a zázemí pro nový sběrný dvůr.

Dovolím si ještě jednu výzvu 
– prosím rodiče, věnujte větší 
pozornost tomu, jak tráví volný 
čas vaše děti. Dlouhodobě 
dochází k ničení obecního 
majetku – rozebírání autobusové 
zastávky, poškozování herních 
prvků na dětských hřištích 
nebo nepořádku na fotbalovém 
hřišti. Odpadkových košů je 
dostatek, proto není důvod, 
proč by odpadky neměly končit 
tam, kam patří. Pokud to děti 
stále nechápou, je potřeba 
jim to opakovaně vysvětlit.

Letos nás opět oslovili 
pořadatelé závodu L´Etape 
Czech Republic by Tour de 
France s žádostí o spolupráci 
při konání dalšího ročníku. 
V loňském roce nás velmi 
mile překvapila hojná účast 
na funpointu u kina. Spokojeni 
byli i organizátoři, a proto i letos 
můžeme s plným nasazením 
fandit všem závodníkům.

V létě se opět uskuteční koncert 
pod širým nebem na Kuklově 
– letos jsme pozvali hudební 
skupinu Spirituál kvartet. 
Uspořádali jsme také zájezd 
na muzikálové představení 
do Jindřichova Hradce a velmi 
nás potěšil velký zájem. 
Už teď se těšíme na další 
akce podobného typu. 

Přeji vám krásné léto. Užívejte 
si dovolené v klidu a pohodě, 
ale buďte zároveň opatrní, 
ať se ve zdraví vrátíte domů 
– do naší krásné obce.

S přáním všeho dobrého,
Tomáš Jungwirth

starosta
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Z jednání zastupitelstva obce

Zastupitelstvo obce se 
tentokrát sešlo v pondělí 12.5. 
v 19:00. Sraz byl tradičně 
v kanceláři starosty a byli 
jsme v plném počtu.

První bod řešil už tradičně 
rozpočtové změny 3, 4 
a 5/2025, které vzalo 
zastupitelstvo na vědomí.  

Body dva a tři pro nás 
znamenaly účetní závěrky 
ZŠ / MŠ Brloh a Obce 
Brloh za rok 2024.. Veškeré 
podklady k projednání 
byly zaslány zastupitelstvu 
a dokumenty zveřejněny 
na úřední desce. Účetní 
závěrka zahrnuje výkazy: 
Rozvaha, Výkaz zisků a ztrát, 
Příloha, Zpráva o přezkumu 
hospodaření, Závěrečná 
zpráva inventarizační 
komise. Obě závěrky byly 
zastupitelstvem schváleny. 

Bod čtyři a závěrečný 
účet obce za rok 2024. 
Zastupitelstvo projednalo 

návrh předloženého 
závěrečného účtu a zavírá 
závěrečný účet vyjádřením 
souhlasu s celoročním 
hospodařením, a to „bez 
výhrad“. Na základě zprávy 
z přezkumu hospodaření 
nebyla přijata žádná opatření. 

V pátém bodu zastupitelstvo 
schvalovalo žádosti o finanční 
příspěvky. Tentokrát pro 
Oblastní spolek ČČK Český 
Krumlov, Dubenský běh pro 
dobrou věc 2025, Český svaz 
včelařů z.s., organizace Brloh 
a Linka bezpečí, z.s. Pro ČČK, 
Dubenský běh pro dobrou věc 
2025 a včelaře byl příspěvek 
schválen. Linku bezpečí 
zastupitelstvo nepodpořilo. 

Bod šest a záměr prodeje 
pozemku v k.ú. Rojšín. Záměr 
byl zastupitelstvem schválen. 

Bod sedm a vyřazení 
nedobytných pohledávek 
ZŠ a MŠ Brloh. Základní 
škola a Mateřská škola Brloh 

přeložila zastupitelstvu 
„Žádost o vyřazení 
pohledávek“. Jde o pohledávky 
za stravné, jejichž doba 
trvání přesahuje 3 roky. 
Jde o pohledávky za žáky, 
kteří se již odstěhovali 
a neudali své nové bydliště 
a tudíž je i nemožné jejich 
vymáhání. Zastupitelstvo 
s vyřazením souhlasí. 

Bod osm a realizace akcí 
Chodník ZŠ – Janské  Údolí, 
Rekonstrukce hasičárny, 
Parkoviště u MŠ. Zde byly 
ve veřejných zakázkách 
vysoutěženy realizační firmy, 
zastupitelstvo schvaluje 
výsledky VZ a pověřuje 
starostu k podpisu SoD. 

Poslední bod různé byl 
o možnostech kójí na materiál 
v areálu kompostárny, 
změnách limitů veřejných 
zakázek a dalším využití 
pozemku po pastoušce. 

Václav Pecha ml.
místostarosta
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První stupeň ještě zvládám, 
ale když přijdu v 7. třídě 
na fyziku, kolikrát se učím 
společně s žákem. 😊 Pokud 
žáci nemají IVP, sedím s nimi 
v lavici a pomáhám jim 
s běžnými věcmi – doslova 
návrat do školních lavic.

Plánuješ zůstat u této 
práce i do budoucna?
Jak říkám – šel jsem to zkusit 
před devíti lety a pořád tu 
jsem. Kdyby mě to nebavilo, 
už bych tu nebyl. Baví mě to, 
je to různorodé. Každý den je 
jiný, člověk neví, co se stane, 
co děti zase vymyslí. Není to 
rutina. A baví mě hlavně ty děti. 
Někdy si říkám, že bych se rád 
vrátil na první stupeň, protože 
tam je ta práce jednodušší, 
ale mám svoji třídu rád.

Dokázal sis vybudovat 
u dětí respekt?
Řekl bych, že ano. Je to 
o vzájemném respektu – oni 

Pro toto číslo zpravodaje 
jsem si pozvala Václava 
Tancera, jednoho z nejdéle 
působících asistentů na naší 
škole, který zároveň trénuje 
naše malé fotbalisty.

Venco, začneme klasicky 
– odkud pocházíš?
Pocházím z Rojšína, ze drah 
takzvaně. Sice spadáme pod 
Brloh, ale jsme hrdí rojšíňáci.

Školní docházku jsi tedy 
absolvoval na místní škole?
měl opravdu moc rád, ale 
učitelé už měli méně rádi mě. 
Byl jsem hrozný student a když 
jsem se po letech vracel jako 
asistent, trochu jsem se bál 
toho shledání s učiteli, co mě 
vlastně znali. Teď když na to 
vzpomínám – a měl bych učit 
sám sebe – asi bych po jednom 
dni skončil. 😊 Nemůžu ani 
říct, co jsem prováděl, aby si 
ze mě někdo nevzal inspiraci.

Kam jsi šel po základní škole?
Na střední školu do Českých 
Budějovic, konkrétně 
na Rudolfovskou na zemědělku, 
dopravní obor. Tam jsem přišel 
a hned první otázka byla: „Kdo 
je tady z Brloha?“ Asi to má 
nějakou historii, že spousta 
lidí z Brloha šla právě na tuto 
školu. Po maturitě jsem šel 
ještě rok na jazykovou školu, 
kde jsem studoval angličtinu.

Jak ses dostal k práci 
asistenta na místní škole?
Po jazykovce jsem si řekl, že si 
dám poslední prázdniny a pak 
začnu něco dělat. Prázdniny se 
chýlily ke konci a práce nikde... 
a pak přišel děda, který tu 
dělal školníka, s tím, že hledají 
asistenta. Šel jsem do toho s tím, 
že vlastně ani pořádně nevím, 
co to znamená. Nevěděl jsem, 
jestli budu asistovat dítěti, 
učiteli nebo v kuchyni. Poslední 

týden prázdnin jsem se rozhodl, 
že to zkusím. Řekl jsem si, že 
to zkusím, než si něco najdu 
– a zůstal jsem doteď. Teď už 
budu vykopávat devátý rok.

V čem spočívá tvoje 
práce asistenta?
Jsem vlastně taková prodloužená 
ruka učitele, jsem tam pro děti 
– jak inkluzivní, tak i ostatní. 
Záleží, jestli má dítě IVP 
(individuální vzdělávací plán). 
Pokud ano, asistent mu pomáhá 
samostatně. Učitel zadá práci 
a já s dítětem pracuji bokem, 
abychom nerušili třídu a naopak. 
Pokud dítě IVP nemá, dohlížím 
na to, jak pracuje, podporuji ho. 
Ale je důležité říct, že inkluze 
není jen o dětech s poruchami 
učení – je i o dětech mimořádně 
nadaných. I pro ně je asistent, 
aby se mohly co nejvíc rozvíjet.

Takže sis musel zopakovat 
celé učivo základní školy, 
abys mohl děti učit?

Rozhovor
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že děti poznají, že škola není 
jen o učebnicích a tabulkách 
– ale i o tom něco zažít.

Co patří mezi tvoje záliby?
Taková klasika – sport. 
S manželkou máme každý 
rok permanentky na Motor, 
jezdíme na Dynamo, objíždíme 
okresní fotbaly. Rád si přečtu 
detektivku, i když to poslední 
dobou flákám. 😊 Rád koukám 
na filmy, často chodíme 
do kina – hlavně na horory. 
Mám celkem nudné koníčky.

A mám otázku, která zajímá 
asi všechny – máš vůbec 
nějaké kalhoty s dlouhými 
nohavicemi? 😊
Ano, mám! Na svatby a pohřby. 
😊 Já vlastně ani nevím, jaké by 
muselo být počasí, abych si vzal 
dlouhé kalhoty. Hodně lidí se mě 
ptá, jestli mi není zima. Kolikrát 
za mnou přijde maminka a říká, 
že její dítě chce nosit kraťasy i při 
3 °C, protože je nosím i já. 😊

Co by si na závěr popřál 
čtenářům zpravodaje?
Všem čtenářům přeji, ať 
si letošní léto užijí naplno 
– ať je plné radosti, klidu 
a nezapomenutelných chvil. To 
nejdůležitější, co vám k tomu 
přeju, je pevné zdraví. Protože 
když je zdraví, všechno ostatní 
se dá zvládnout.Zkuste se 
méně zdržovat malichernostmi 
a drobnými starostmi, které 
nám často berou zbytečně 
moc energie. Místo toho žijte 
každý den naplno. Protože tohle 
je život. A nic víc nebude.

Tak ho žijte naplno. 
Opravdově. Teď.

Venco, moc ti děkuji za milý 
rozhovor a přeji ti spoustu 
životních i sportovních 
úspěchů do budoucna.

respektují mě a já je. U mladších 
a starších dětí je to jiné. Mně 
třeba nevadí, že mi tykají. 
Myslím, že jak jsem jim věkově 
blíž, tak se mi víc svěří, třeba 
i s věcmi, které by učitelům 
neřekli. A taky ode mě berou věci 
jinak než od učitele. V začátcích 
to bylo těžké – bylo mi 
devatenáct, deváťákům patnáct 
a já je znal z hřiště, kde jsme 
spolu hráli fotbal. A najednou 
mě měli brát jako autoritu.

A ty mimo práci asistenta 
vykonáváš i práci školníka, 
pokud se nepletu.
Ano, přišel jsem k tomu 
trochu jako slepý k houslím. 
Byla porada a paní ředitelka 
řekla, že ještě nemá školníka 
a za týden začíná škola. A to 
bych nebyl já, abych mlčel – 
tak jsem řekl, že to vezmu.

A jaké byli Tvé začátky 
v profesi školníka?
No, jelikož jsem nikdy nebyl 
moc technický typ, byl jsem ze 
začátku docela zmatený. Jednou 
jsme s tátou něco opravovali 
a on mě poslal pro dvanáctku 
klíč a ať k tomu rovnou vezmu 
matku... Já přišel s Budvarem, 
klíčem od auta a mamce jsem 
řekl, že má jít za tátou. 😅 Ale 
po tom záběhovém roce bych 
řekl, že už je to v pohodě.

Baví tě víc práce asistenta 
nebo školníka?
Těžko říct... ale na druhou 
stranu – uhlí neodmlouvá. 😊 
Takže není špatné po celém dni 
zalézt do kotelny a mít klid. Je 
to vyvážené – ráno škola, kde 
je živo, odpoledne klid. Mám 
na starost sekání trávy, drobné 
opravy apod. V zimě jsem se těšil 
na léto, jak budu sekat a nebudu 
muset topit, a teď se těším 
na zimu, protože už mě nebaví 
sekat. 😊 Když si nevím rady, 
zeptám se dědy, který tu dělal 
školníka léta, hlavně mi poradí, 

kde co je. A když něco nejde, 
obrátím se na obecní pracovníky, 
kteří jsou vždy ochotní – touto 
cestou bych jim chtěl i poděkovat.

Změníme téma – jak ses dostal 
k trénování malých fotbalistů?
Tenkrát trénoval Vašek Pouzar 
a já se s ním potkal na svatbě, 
zapovídali jsme se a já se 
zeptal, jestli se můžu přijít 
podívat na trénink. Tak jsem 
přišel – a zůstal. Chvíli jsme 
trénovali spolu a když Vašek 
odešel, vzal jsem to já. Dnes 
trénujeme s Petrem Cábů 
a Markem Baierů. Máme dvě 
přípravky – mladší a starší.

Já měl k fotbalu vždycky blízko, 
hrával jsem za děti, ale bohužel 
kvůli vrozené vadě srdce jsem 
musel skončit. Mrzelo mě to, 
ostatní pokračovali a já se jen 
díval. U těch nejmenších jde 
hlavně o radost ze sportu, ale 
přiznám – špatně snáším prohry. 
😊 Mám radost, že letošní 
sezóna se povedla a hlavně, 
že se nám hlásí nové děti.

Na tobě je vidět, že tě 
trénování vysloveně těší. Jak 
si buduješ s dětmi vztah?
Na fotbale je to čistě 
kamarádské. Trochu se to 
pere s tím, že ve škole jsem 
asistent a mají mi říkat „dobrý 
den“, zatímco na fotbale 
„ahoj“. 😊 Kolikrát se stalo, 
že dítě na chodbě řeklo: „Čau, 
tréňo!“, já mu odpověděl 
a plácnul si s ním – a paní 
učitelka mu pak vynadala, co 
si dovoluje. Je to propojené 
a má to přesahy – ale myslím, 
že z toho profitují obě strany.

Jsi asi velký sportovní 
fanoušek, často organizuješ 
výlety za sportem v rámci školy.
Ano, když přijde do školy zpráva 
o konané sportovní akci, pan 
ředitel ji rozešle mailem. A já se 
vždycky přihlásím. 😊 Je fajn, Marcela Mádlová
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BELETRIE PRO DĚTI

Aprilkind
 – HROMTROL
Colfer, Chris
 –  ZEMĚ PŘÍBĚHŮ - KOUZELNÉ PŘÁNÍ; 

NÁVRAT KOUZELNICE; VAROVÁNÍ 
BRATŘÍ GRIMMŮ

Habersack, Charlotte
 – NEOTVÍRAT!!! ŠKRÁBE!
Lebeda, Jan
 – MEDOVNÍČEK DETEKTIVEM
Mašínová, Tereza
 – PRATUŘÍ POHÁDKY
Peroutková, Ivana
 – VALENTÝNKA NA ŠUMAVĚ

NAUČNÁ LITERATURA PRO DOSPĚLÉ

Gregor, Rosťa
 –  PĚŠKY Z NOVOHRADSKÝCH HOR K OCEÁNU

BELETRIE PRO DOSPĚLÉ 

– ROMÁNY
Baldiniová, Laura
 – ASPERGERŮV ŽÁK
Jánská, Jana
 – SAMETOVÝ PELYNĚK
Hoover, Colleen
 – PŘIZNÁNÍ
Katalpa, Jakuba
 – ÚLICE
Kubíková, Karla
 – DŮM NA KONCI ULICE
Mornštajnová, Alena
 – ČAS VOS
See, Lisa
 – DÍVKA Z KOLIBŘÍKOVÉ ULICE

Vondruška, Vlastimil
 –  LUCEMBURSKÁ EPOPEJ IV – OTEC VLASTI 

(1356 – 1378)

– DETEKTIVKY, THRILLERY

Andrásová, Regina
 – DĚTSKÝ HŘBITOV
Bartošová, Tereza
 – SVATEBNÍ KOŠILE
Mara, Andrea
 – NIKDO NIC NEVIDĚL
McFadden, Freida
 – ŽÁDNÉ LŽI
Nesbo, Jo
 – KRÁL

Nové knihy

Pozvání do knihovny

Obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se nemají možnost dostat 
do knihovny kvůli chybějícímu bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu  
na tel. 380 745 065 nebo prostřednictvím  

e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

21.7.-25.7.2025 – dovolená
4.8.2025 – 8.8.2025 – dovolená

18.8.2025 – 22.8.2025 – dovolená
25.8.2025 – 29.8.2025 – zástup na poště

Roznáška knih
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Václav Tancer

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Jak jsem sliboval v minulém čísle, tak se taky 
stalo! Naši žáci se vystřídali na šesti zápasech 
hokejového mistrovství světa žen, které se konalo 
v České Budějovicích. Vyzbrojeni vlaječkami, 
transparenty a hlasivkami jsme fandili týmům 
Německa, Norska, Maďarska, Japonska, Finska či 
Švédska. Prostě mezinárodní fandění na jedničku!

Díky vstupenkám na dopolední zápasy od 11:00 
by si někdo mohl myslet, že tam bude snad 
nuda, atmosféra nulová a ticho jako ve třídě před 
testem z matiky. Ale ne! Hudba hrála naplno, 
světla blikala jak na diskotéce, padaly góly, 
děti tancovaly, skandovaly, zpívaly, všude plno 
pikadorů a Coca-Cola tekla proudem. No uznejte – 
kdo by chtěl v tu chvíli sedět v lavici?

K tomuto zážitku však přišly další bonusy: někdo 
si odvezl fotku s oficiální maskotkou turnaje, jiný 
puk z rozbruslení a ti úplně největší šťastlivci 
ulovili oficiální týmovou čepici, tričko či další 
módní doplněk hozený přímo od hráček z ledu. 

Na zápasech jsme nebyli sami – v hledišti s námi 
fandilo od 2 000 do 5 000 diváků. A díky takové 
účasti se podařilo překonat světový rekord 
v návštěvnosti ženského MS, který od roku 2007 

držel kanadský Winnipeg. A kdo na tom měl 
podíl? No přece i my! Takže škola nejen učí, ale 
i tvoří dějiny.

Z lavic na tribuny: 
ŠKOLA, KTERÁ TVOŘÍ REKORDY
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Branný závod

Jitka Toušková

Atletická olympiáda

Na okresní atletickou 
olympiádu do Kaplice jsme 
s žáky a žákyněmi šesté, sedmé 
a deváté třídy jeli vskutku jako 
V.I.P. Do Kaplice i zpět nás 
kvůli špatnému autobusovému 
spoji odvezl sám pan starosta 
Tomáš Jungwirth a já mu za to 
touto cestou velmi děkuji. 
Vyšlo nám krásné počasí a děti 
s vypětím všech sil sprintovaly, 
skákaly do dálky i výšky, 
házely kriketovým míčkem 
a koulí. Do sportovních výkonů 
daly opravdu vše a vybojovaly 
třetí místo pro žáky 2. stupně 
malých základních škol a čtyři 
zlaté medaile. Dvě získala 
Vanesa Hüttnerová a dvě 
David Hüttner.  Olympiády 
se zúčastnila také Eliška 
Mikešová, Sofie Toušková, Noe 

Tomášek, Tomáš Vajay a Václav 
Macháček.

Ráda bych velmi poděkovala 
výše zmíněným za účast, 

nasazení a hlavně za úspěšnou 
reprezentaci naší školy. 
Děkujeme!

13. května vyjeli vybraní 
žáci deváté třídy do Českého 
Krumlova, aby se zúčastnili 
Branného závodu. Ten se 
konal tradičně na ZŠ Plešivec 
a v oblasti Dubíku.

Soutěžilo se například 
v hodu granátem, střelbě 
ze vzduchovky, rovnováze 
a fyzické zdatnosti — kliky, 
dřepy či člunkový běh. Děti 
také musely prokázat, že se 

orientují v mapě a dokáží 
rozpoznat a uvázat některé 
druhy uzlů.

Byl to zkrátka příjemný den 
plný pohybu a procvičení 
mozkových závitů. Navíc to byl 
i velmi úspěšný den! Ze sedmi 
přihlášených škol se ta naše 
— díky Vanese Hüttnerové, 
Václavu Macháčkovi, Václavu 
Stolařovi, Tomáši Vajayovi, 
Dominiku Rajkovi a Davidu 
Bouchalíkovi — umístila 
na krásném druhém místě.

Děti byly oceněny mimo jiné 
i za rychlost a nejpřesnější 
odhad vzdálenosti.

Jitka Toušková
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V úterý 20. května večer jsme 
vyrazili vlakem z ČB do Vídně 
na letiště. A druhý den jsme 
už v poledne byli v Jordánsku. 
Po tom, co jsme se ubytovali 
v Ammánu, jsme se ještě večer šli 
podívat do města a na večeři.

Ve čtvrtek jsme jeli k Mrtvému 
moři. Cestou jsme zastavili 
na hoře Nebo, odkud byly krásné 

výhledy. Vidět bylo i Mrtvé 
moře, kam jsme měli namířeno. 
Když jsme k němu dojeli, hned 
jsme se šli vykoupat. Moře 
bylo hodně teplé a jak určitě 
víte, díky velkému množství 
soli nadnáší, takže jsme vůbec 
nemuseli plavat, ale jen se 
nechali nadnášet. Vyzkoušeli 
jsme si i namazat na sebe bahno, 
které by mělo mít léčivé účinky. 

Strávili jsme tam celé odpoledne 
a zůstali jsme i na západ slunce.

Další den jsme měli v plánu 
přejezd z Ammánu do Wadi 
Musa. Po cestě se nacházel 
kaňon Wadi Numeira, 
do kterého jsme se šli podívat. 
Prošli jsme asi 2 km kaňonu 
a posléze se vrátili k Mrtvému 
moři, kde jsme se rychle 
vykoupali a pak už jsme jeli 
rovnou do Wadi Musa.

Celý další den jsme strávili 
v Petře. Bylo to docela 
náročné, ale stálo to za to. Je 
to tam moc hezké. Vůbec jsme 
nechápali, a do teď nechápeme, 
jak je možné, že někdo něco 
tak krásného a obrovského 
dokázal vytesat do skály.

V neděli jsme byli na tour 
jeepem po poušti Wadi 
Rum, kde za První světové 
války působil Lawrence 
z Arábie. Večer jsme se projeli 
na velbloudech a pozorovali 
jsme pouštní západ slunce. 

9. třída v Jordánsku
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Posléze jsme ochutnali tradiční 
beduínskou večeři, po níž 
jsme seděli, povídali a zpívali 
u ohně s místními beduíny. 

Další den, v pondělí, jsme 
přejeli do města Aqaba, odkud 
jsme jeli k Rudému moři. Tam 

jsme šnorchlovali a viděli jsme 
krásné korály a rybičky. 

No a v úterý jsme se vraceli zpět 
do Ammánu. Večer jsme ještě 
zašli do města, ale další den 
už jsme bohužel jeli domů. 

Jordánsko je krásná země, 
jsou tam milí lide a dobré 
jídlo. Moc jsme si to tam 
užili, a určitě bychom všem 
doporučili Jordánsko navštívit. 

P. S. - Za sebe mnohokráte děkuji žákům 9. třídy, díky jejichž příkladnému chování mohl 
tento zcela jedinečný výlet proběhnout v tak pohodovém duchu. Děkuji také jejich rodičům 

za součinnost a důvěru. V neposlední řadě také Šárce za dospělácký doprovod. 

Ráda bych jménem rodičů žáků 9.třídy poděkovala panu řediteli Traplovi za nezapomenutelný 
zážitek, který  našim dětem dopřál prostřednictvím výletu do Jordánska. Jsme si vědomi, že taková 

akce vyžaduje mnoho úsilí, organizace, zodpovědnosti a osobního nasazení, aby se školní výlet 
proměnil v dobrodružství, na které budou naše děti vzpomínat celý život. Možnost poznat jinou 

kulturu, vidět krásy historických míst, jako je Petra nebo Mrtvé moře, a zažít cestování mimo 
Evropu – to vše bylo pro děti nejen obrovským zážitkem, ale i cennou životní zkušeností.

František Trapl

Vlaďka Kadlecová

Klára Cábová - 9. třída
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10. června vyrazila třemi 
autobusy celá brložská škola 
i s učiteli do Plzně na Techmánii. 
Ten, kdo si myslel, že 5 hodin 
mezi všelijakými fyzikálními 
hýbátky, vychytávkami, 
ukázkami a přírodovědeckými 

modely bude otrava, ten poznal, 
jak se mýlil. Od nejmenších až 
po nejstarší, všichni si našli 
mezi nepřeberným množstvím 
interaktivních a promakaných 
stroječků ten svůj oblíbený. 
Někdo se vyřádil hraním si 

s autíčky na solární pohon, 
další parta si užila legraci 
v domě s šikmou podlahou, jiní 
na zvukových simulátorech. 
A komu to připadalo málo, 
pustil si obrovský fukar v sekci 
věnované větrné energii, až 
mu vlasy létaly sem a tam. 

Bylo to krásné a poučné a pro 
některé zvídavce i krátké. 
Plno našich žáků si možná 
při rozhodování o tom, 
na jakou střední školu jít, 
vzpomene na inspirativní 
zábavnou výstavu naplněnou 
technikou. A budou mít o svém 
dalším směrování jasno. 
Vždyť objevovat a v něčem se 
šťourat je nejen dobrodružné, 
ale i užitečné. Díky všem 
těm nadšeným vynálezcům 
v minulosti můžeme dneska 
mít doma automatické pračky, 
ledničky, čerpadla, kotle 
a další spousty pomocníků.

Brložští žáci si užili Techmánii

Ivan Bartoš
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Dne 7. 5. nás navštívil 
opravdový záchranář pan 
Jungschaffer ze ZZS JČK 
Prachatice, který nám 
podrobně popsal, jak probíhají 
záchranné akce a jaké 
přístroje a vybavení při nich 
používají. Za zajímavé a poučné 
vyprávění a názorné ukázky 
mu tímto srdečně děkujeme.

Co se dělo v 1. třídě
Prvňáci ve fotoateliéru Seidel

Návštěva záchranáře v 1. třídě
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90. výročí školy

Dne 27. 5. jsme podnikly výpravu do přírody. 
Navštívili jsme farmu, statek, prostě ráj 
u Kohoutů nedaleko Nové Vsi, kam nás pozvala 
Anička s maminkou. Mají zde spoustu zvířat 
– ryby, které jsme krmili, jeleny, ovce, králíky, 
slepice, kuřátka, kachničky, kočičky, psa. Byla to 
krásná podívaná, zvlášť když se statek nachází 
nedaleko lesa. Počasí nám přálo a delší procházka 
určitě dětem také prospěla. Moc děkujeme paní 
Vlaďce Kohoutové a Aniččině babičce za milé 
přivítání, skvělé občerstvení a dobrůtku pro děti.

V pátek 13. 6. nás v 1. třídě navštívila lektorka 
paní Eva Malá, aby nám představila čtenářský 
kroužek, který vede na škole. Myslím, že 
hlavním cílem je povzbudit děti ke čtení 
a ukázat jim, jak může být tento koníček 
zábavný a znovu je nadchnout pro kouzlo knih. 
Setkání bylo velmi příjemné a děti si užily 
milé povídání i zábavné aktivity. Děkujeme.

Návštěva farmy u Kohoutů

Čtenářská dílna

Zdeňka Švarcová

V sobotu 14.6. se v naší škole 
konaly oslavy k 90. výročí 
založení školy. Slavnostní 
zahájení začalo ve 14:00 
hodin na školním dvoře 
úvodním slovem ředitele školy 
Františka Trapla a starosty 
obce pana Tomáše Jungwirtha. 
Následně byl připravený 
úvodní program na školním 
dvoře, a to vystoupení 
Zpěváčků z Brloha, paní 
Stanislava Hlaváčková nás 
krátce provedla historií školy 
a úvod na školním dvoře byl 
pak zakončen chemickou 

show, kterou připravil pan 
učitel Bartoš společně s žáky 
8. třídy. Následně jsme se 
přesunuli na prohlídku 
školy, kde na hosty čekaly 
v učebnách připravené 
různé expozice. V tělocvičně 
byl k vidění model školy, 
výstava fotografií k žákovské 
fotosoutěži a přehlídka 
žákovských výtvorů za letošní 
školní rok. V dalších učebnách 
byla připravena obrazová 
kronika, historické pomůcky 
pro fyziku, školní kronika 
společně s historickými 

školními  
fotografiemi,  
ukázka z práce  
technického kroužku 
a zábavně laděné stanoviště 
„Kouzelné sluchátko 
a medvědi“. Zavítalo k nám



15

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 2  |  2025

 spoustu hostů a společně jsme 
strávili krásné odpoledne, 
kdy jsme společně mohli 
zavzpomínat na minulá 
léta. Po prohlídce pak bylo 
na školním dvoře připraveno 
posezení s občerstvením 
a hudbou. Celé odpoledne nás 
navíc provázelo krásné počasí. 

Přikládám fotografie ze 
slavnostního zahájení 
a vítěznou fotografii ze žákovské 
fotosoutěže, v rámci které se 
během prohlídky hlasovalo.

Jana Pokorná  
ZŠ a MŠ Brloh
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Jarní Zprávičky ze Školičky
V minulém čísle Zpravodaje 
jsme s radostí přivítali nové 
jaro a nyní se zase všichni 
těšíme na léto-na prázdniny. Je 
perfektní se stále na něco těšit. 
Nejstarší děti dostaly otázku:
„Které roční období máš nejradši 
a proč?“

Hynďa: „Jaro, protože můžeme 
skákat na trampošce. Léto - 
můžeme se koupat a svítí hodně 
sluníčko.“

Emička B.: „Zimu-můžeme stavět 
sněhuláky. A taky léto, můžeme se 
koupat v bazénu.“

Eliška: „Mám ráda zimu, protože 
mám narozky a léto.“

Johanka: „Nejradši jaro, protože 
rostou květiny a je teploučko. 
A v létě se můžeme koupat 
v bazénu nebo v rybníku.“

Davídek: „Nejradši mám léto, 
protože se v létě můžeme koupat 
a taky podzim, protože jsou 
krásně barevné listy.“

Ondrášek: „Zimu, můžeme si 
házet koule s kamarády.“

Vojtík: „Léto, protože mám 
narozky. Můžeme se koupat 

v bazénu a rostou maliny.“

Honzík: „Zimu, když můžeme 
bobovat, lyžovat a bruslit. Léto, 
můžeme se koupat v rybníce, 
protože máme ty dva nafukovací 
čluny.“

Emička K.: „Jaro, protože rostou 
kytičky a zelená se travička.“

Vašík: „Léto, protože jsou 
prázdniny a můžeme chodit 
na dovolenou.“

Martinka: „Léto, protože jsme 
v bazénu.“

Žofinka: „Jaro, protože jezdíme k moři.“

Každé roční období má své 
kouzlo a bylo v odpovědích 
zastoupeno, ale léto určitě 
vyhrálo. Voda, slunce, prázdniny 
plné zážitků a nových kamarádů 
jsou prostě bezva.

A bezva jsou určitě i PERLIČKY 
Z JÍDELNY:

Vojtík R. přišel z jídelny a hlásí: 
„Máme ovocný řízek!“    ???? 
Pak dodává „To asi ne.“ Přemýšlí, 
koukne na Šáju a ta dodá: 
„Mašovej!“

Páťa hlásí, co bude k obědu: 
„Bramborová kaše a rybíz.“ 
???? 
Co bylo v reálu? 
- Rybí filé s kaší :-D

Emička K.: „Nebudu jíst tu 
polívku.“ 
Paní učitelka: „Proč?“ 
Emička: „Protože je taková 
mořová.“ 
Paní učitelka: „Jakože je slaná?“ 
Emička: „Noo, chutná, jako když je 
starý moře.“

Hyňďa hlásí, co máme 
ke svačince: „Dneska je k svačince 
luskáček.“ 
Honzík nevěřícně kouká a paní 
učitelka dodává: „Loupáček?“ 
- A oba kluci přikyvují hlavou.

Emička K.: „Dneska je všechno 
knedlíkový!“ 
A dál všem vysvětluje: „V polívce 
jsou knedlíky a k obědu knedlíky. 
Prostě všechno knedlíkový!“

Paní učitelka: „Páťo, co máme 
k svačince?“ 
Páťa: „Kaše, rejže, omáčka a taky 
maso.“ 
-To byla teda vydatná svačinka 😊.

Nyní se ještě vrátíme k tomu,  
co jsme prožili v jarním období.

Kuřátka si vyzkoušela pokusy 
s barvou a krepovými papíry. 

Vytvořila nádhernou duhu.
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Koťátka nebyla s pokusy pozadu. 
„Co plave/neplave? Co se potopí /
nepotopí?“ 

Děti byly zvídavé a samy 
napovídaly, jak pokus dopadne. 

30. dubna do školky zavítala 
Lady čarodějnice Jaruška 
a Jindřiška se svými učenci 
a na zahradě nám předvedli 
svá kouzelnická umění, až 
nám oči přecházely úžasem. 
Dávali jsme veliký pozor, 
abychom se něčemu přiučili 
a za pár let jsme v této 

tradici mohli pokračovat. 
Zajímavým zpestřením byla 
módní přehlídka s tanečními 
kreacemi. Jen málokdy je 

možné spatřit nádherné 
čarodějnice a čaroděje 
na červeném koberci jako 
celebrity.😊

S blížícím se SVÁTKEM MAMINEK jsme v obou 
třídách začali nacvičovat besídku s pestrým 
programem, abychom udělali všem radost. 



18

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 2  |  2025

Letošní anketní otázky 
na téma: „Maminka“ jsme 
radši pozměnili, i když loni 
zaznělo mnoho zajímavých 
odpovědí, kdy se jistě bavila 
celá rodina. Například: „Kolik 
je mamince let?“ Věk 400, 800…
byl neskutečný. Možná k této 
dlouhověkosti přispěla brložská 
voda😊.

„CO MAMINKU BAVÍ NEJVÍCE?“

 
KOŤÁTKA:

Vašík: „Když si se mnou mamka 
hraje. Když spolu uklízíme. Když 
jsme venku a spolu pracujeme.“

Hynďa: „Že se ke mně ráda tulí. 
A ještě jí baví vařit a odpočívat.“

Emička K.: „Že jdeme společně 
na výlet, že je ráda ve školce 
(v práci).“

Vojtíšek: „Že jí doma pomáháme.“

Emička B.: „Mamku baví, že rádi 
chodíme spolu na procházku.“

Ondra: „Moje maminka ráda 
pracuje, ráda čte pohádky.“

Davídek: „No, když ji dávám 
květiny, to jí baví.“

Honzík: „Naše maminka se 
nejvíce těší na miminko a já taky.“

Eliška: „Že je na zahradě. Někdy 
se se mnou houpe.“

Johanka: „Nejvíc ji baví spaní 
a besídky.“

Žofinka: „Ráda chodí s náma 
na výlety a na procházky 
s Tajšou.“

Martinka: „Venku seče. Ráda vaří.“

 
KUŘÁTKA:

Vojtíšek: „Baví ji, když hrajeme 
s bráchou něco hloupýho. Třeba: 
Na babu. Baví ji i pracovat.“

Šarlotka: „Baví ji kolo a na bazén 
a na procházku.“

Páťa: „Chodíme rádi 
na procházky.“

Verunka: „Nebaví nic.“ Po chvilce 
dodala: „Když jí pomáháme 
uklízet.“

Leontýnka: „Ráda chodí 
na procházky, ráda spinká, ráda 
mě má.“

Rozárka: „Maminka ráda vaří 
nudličkovou polévku. Baví ji 
uklízet.“

Justýnka: „Kouká se na Prostřeno 
a ještě, když se se mnou mazlí. 
Když jdem ven, dává mi ruku.“

Anežka: „Jak jsme vyrobili to 
srdíčko, to se jí líbilo.“

Pavlík: „Dělají ji radost bábovky 
z pískoviště.“

Andrejka: „Baví, když ji 
nakreslím dárek. A maminku baví 
učení.“

Sebík: „Chce být na zahrádce. 
Když jsme nemocní – to ji nebaví. 
Taky někdy vařit.“

Lindička: „Když mamka uklízí, to 
ji baví. Že mamka má ráda mě.“

Eliška: „Vařit dolty (dorty) a ještě 
baví vařit špagety.“

Je fajn, že maminky baví vařit 
i uklízet! 😊

Červnové závěrečné téma pro 
obě třídy mělo název: „Co už 
umím?“

Děti za celý školní rok dokázaly 
vystoupat na pomyslnou „bednu 
vítězství.“ Hodně toho zvládly. 
Hlavně spolu vycházet a být si 
vzájemně kamarády. Krůček 
po krůčku stoupaly výš a výš. 
Někdy to nebylo snadné. Bylo 
potřeba hodně sil a trpělivosti jak 
ze strany dětí, tak i p. učitelek, 
ale zadařilo se! 

Děti se samy ohodnotily při 
stejné otázce: „CO UMÍM/
NEUMÍM? Co můžu vylepšit?“

KOŤÁTKA:

Vašík: „Trošku umím vybarvovat 
a taky, když kreslím nějaký 
obrázek, to mi jde. Neumím ještě 
psát malá písmenka.“

Emička B.: „Už umím písmenko 
R a umím dobře kreslit. Neumím 
písmenko L a V. Zlepšení 
na logopedii bych chtěla.“

Hynďa: „Umím hrát fotbal, 
skákat na koloběžce. Neumím 
moc malovat. Spát ve školce mi 
nejde.“

Eliška: „Malování, cvičit, zpívání 
a tancování. V chytání míče bych 

se chtěla zlepšit. Nejde mi hrát 
fotbal.“

Ondrášek: „Já si myslím, že 
mi jde kytka z pastelíny, jsem 
dobrý v malování. Nejde mi moc 
stříhání obrázku do stran.“

Johanka: „Nejvíc mi jdou hry 
na počítači a taky to kreslení. 
Já neumím taky trochu hezky 
malovat, nejde mi rozeznat 
nějaká zvířata. Nejde mi déčková 
hra, ale to půjde.“

Vojtík: „Umím doma hrabat trávu 
a listí. Zapomínám, že špatně 
držím tužku. |To zlepším. „
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Martinka: „Umím si hrát 
s holkama, neumím na velkém 
kole.“

Davídek: „Umím dobře mamce 
pomáhat a umím si s bráškou 
hezky hrát. Chtěl bych se naučit 
jezdit na sekacím traktoru, to 
ještě neumím.“

Emička K.: „Umím se potápět 
a kreslit křídami. Neumím jezdit 
na velkém kole. Chtěla bych se 
naučit jezdit na velkém kole, ale 
to musím víc jíst.“

Žofinka: „Já umím jezdit na kole 
a neumím skákat přes švihadlo. 
To chci zlepšit.“

Honzík: „Jde mi zlobení, to mi jde 
nejlíp! Nevím, jestli to zlepším. 
Cvičení-to mi jde ve školce 
i doma. Nejdou mi kliky.“

 
KUŘÁTKA:

Vojtík: „Zpívání mi jde, hraní 
a stavění taky. Nejde mi jezdit 
v autě sám. Mám radost ze 
školky.“

Verunka: „Umím cvičit 
a tancovat. Neumím bruslit.“

Leontýnka: „Poskoky zajíčka-
to umím a udělat sloní chobot 
a neumím hvězdu a kotrmelec.“

Eliška: „Umím jezdit na kole 
a neumím kreslit žirafu.“

Šája: „Umím písničku: Skákal 
pes, Modrý zvonku a vytleskat 
jaro už je tu.“

Šája neví, co neumí a bráška  
Páťa za ní ihned „zaskakuje“. 
„Šája neumí uklízet. Udělá doma 
bordel a mamka se na ni zlobí“. 
Hlavně, že Páťa jistě umí  
uklízet. 😊

Lindička: „Doma umím pomáhat, 
a ještě ve školce vytírat, když 
tam nacákáme. Neumím ještě 

nafouknout balonek. To mi půjde, 
až budu velká.“

Justýnka: „Umím dobře zpívat 
a vyrábět i počítat. Mně nejde 
nic. Já nevím. Zavázat tkaničky.“

Páťa: „Salto na mámi posteli 
umím a jízdu na kole. Neumím 
krotomelec(kotrmelec).“

Anežka: „Trochu mi jde zpívat: 
Skákal pes, umím trochu bruslit. 
A trochu mi nejde malování-třeba 
zvířátka a taky kokrmelec.“

Sebastiánek: „Rychle běhat, 
trhat kytky, lopatou dávat 
hlínu-pomoc mamince. Klouzat 
na klouzačce neumím.“

Pavlík: „Umím kreslit stromy, 
a ještě umím trhat obilí. Ještě 
mi jde trhat plevel. Nevím, co 
neumím.“

Andrejka: „Umím pořádně zlobit. 
A neumím poslouchat. Chci se 
naučit, že budu poslouchat.“

I dětská sebereflexe je velice 
důležitá😊.

V tomto čísle Zpravodaje 
na závěr školního roku jsme 
se více zaměřili na různé 
otázky a odpovědi dětí, které 
jsou vždy zajímavé a mnohdy 
i poučné. A na jejich hlášky, 
které pobaví. Samozřejmě 
různých pestrých činností 
bylo na jaře ve školce 
hodně. Jen na ukázku malé 
nahlédnutí do měsíce  
května a června:

15.5. Divadlo Divoloď:  
Námořnická legenda a besídka 
k Svátku maminek

23.5. Divadlo Pan Pohoda:  
Pejsek Toník a Zlatovláska

3.6. Výlet do ZOO Hluboká

9.6. Planetárium s Kuřátky 
v Českých Budějovicích

10.6. Duo Bambiny:  
Zpívání o zvířátkách

11.6. Cirkusové představení

12.6. Planetárium s Koťátky

25.6. Loučení s předškoláky

 „VŠECHNO, CO OPRAVDU 
POTŘEBUJI ZNÁT, JSEM 
SE NAUČIL V MATEŘSKĚ 

ŠKOLE.“

Robert Fulghum
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Za Kuřátka a Koťátka 
Dana Hamanová

20

Všichni si užijte tolik očekávané 
prázdniny a dovolenou. Ale 
pozor na PLACHTANA. Je to 
velice vzácné zvíře, které se prý 
nejvíce nachází v moři. Přesně 
nevíme kde. Ani Emička K., 
která takto zvíře pojmenovala. 
Možná je to vzdálený 
příbuzný lachtana s většíma 
plachtama😊.

Poslední hláška na závěr:

Děti jsou na procházce a paní 
učitelka jim říká: „Kluci nás teď 
dovedou do školky, doufám, že 
tam trefí.“

Hyňďa: „Aby nás kluci třeba 
nedovedli do Prahy nebo až 
do Číny.“

Paní učitelka: „Ježiš, to je 
hrozně daleko.“ 
Hyňďa: „JÓ, TAM LÍTÁ MŮJ 
MOZEK ČASTO A DÁVÁ SI 
TAM DOVOLENOU. Když spím, 
tak tam odletí a pak ho ráno 
nemám.“

Proto si dávejte na dovolené 
veliký pozor😊!

Informace z obecního úřadu

Odečty vodoměrů proběhnou během srpna.  
Odečty vodoměrů bude provádět pověřená pracovnice  

paní Jiřina Gründl z Brloha. Žádáme občany, aby umožnili přístup 
k vodoměrům a zajistili vyčištění šachty (odstranili pavučiny, uhynulé 

hlodavce a případně odčerpali vodu). V případě nezastižení  
je potřeba si domluvit náhradní termín na tel. čísle 723 202 659.  

Termín odečtu konkrétního domu domluvíte na uvedeném  
tel. čísle s paní Gründl.
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme a přejeme do dalších let hodně 

štěstí a spokojenosti. Ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři 

a v pohodě, obklopeni svými příbuznými, přáteli a známými.

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let. 
Od 80 let pak každoročně. 

Od letošního roku jim také prostřednictvím Českého rozhlasu České Budějovice posíláme 
písničku. Totéž platí i pro dárkové poukazy, které poskytujeme od 70 let.

Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali souhlas se 
shromažďováním a zpracováním osobních údajů na Obecním úřadě v Brloze. 

Formulář „Souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů“ si můžete 
vyzvednout a vyplnit na Obecním úřadě v Brloze, nebo vám jej zašleme na e-mail.  
Pokud máte zájem o zaslání uvedeného formuláře, napište na e-mailovou adresu  

matrika@obecbrloh.cz. Vyplněný a podepsaný formulář pak doručíte na Obecní úřad 
v Brloze, nebo jej vložíte do schránky na budově OÚ.

Duben Marie Boudová 84 let Brloh

 Marie Burdová 91 let Brloh

 Jiří Vlažný 80 let Jánské údolí

 Václav Stanko 81 let Brloh

Květen Anna Brožová 83 let Brloh

 Jaromír Šafář 70 let Brloh

 Anna Klementová 70 let Brloh

 Jiřina Salzerová 86 let Brloh

Červen Bohumila Jiřičková  70 let Brloh

 Anna Jakešová  85 let Brloh

 Marie Machová 80 let Brloh

Společenská kronika
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Vítání občánků

Alena Bombalová
matrikářka

V obřadní síni obecního 
úřadu v Brloze se 
22.května 2025 konalo 
vítání občánků. 
Do života jsme tak 
uvítali tři holčičky 
a jednoho chlapečka.

S kulturním programem 
přišly děti z mateřské 
školy s učitelkami paní 
Hankou Jakešovou 
a Ivanou Švarcovou. 
Následoval slavnostním 
projev pana starosty 
Tomáše Jungwirtha, 
předání květiny 
a dárku. Na závěr tohoto 
slavnostního obřadu 
proběhlo fotografování.

Přejeme rodičům při 
výchově dětí jen to 
nejlepší a dětem hodné 
rodiče a aby se jim v obci 
spokojeně vyrůstalo.

Chtěla bych poděkovat 
učitelkám z mateřské 
školy Hance Jakešové 
a Ivaně Švarcové 
za přípravu vystoupení 
dětí a Romanu Švarcovi 
za krásné fotografie 
z obřadu.

Tereza Beňadiková

Jakub Kvapil

Veronika Válková

Isabella Hálová
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22. 3. 2025 uspořádalo 
SDH Brloh tradiční dětský 
maškarní karneval.

Díky perfektní organizaci si 
100 dětí a 95 dospělých užilo 
odpoledne plné her, tance 
a odměn, kterými je svým 
moderováním provázel pan 
Václav Pecha. Celý sál byl 
zaplněn radostným smíchem 
dětí přestrojených za nejrůznější 
princezny, superhrdiny, 
zvířátka a další krásné masky.

Poděkování patří všem 
hasičům, hasičkám a hlavně 
mladým hasičům za přípravu 
a organizaci, Obecnímu 
úřadu za propůjčení sálu.

Letos nám s přípravou 
pomáhaly také maminky 
nehasičky, to mě opravdu 
potěšilo — i jim patří 
velké poděkování.

Dne 30. dubna proběhla 
v Brloze u Kampeličky 
stavba Májky spojená 
s lampionovým průvodem. 

Příprava této akce probíhala 
již od dopoledních hodin, 
jelikož bylo potřeba dojet 
do lesa pro nový strom a vše 
připravit na šestou, kdy měla 
proběhnout stavba nové májky. 
Přípravu a stavění obstarával 
náš sbor dobrovolných hasičů, 
za což všem zúčastněným 
patří velké poděkování.

Po postavení krásně ozdobené 
májky (zdobení měli znovu 
na starosti nejmenší 

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Maškarní karneval

Stavění máje

Za SDH Brloh 
Stanislava Trávníková
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účastníci), se už jen počkalo 
na tmu a mohlo se vyrazit 
na lampionový průvod kolem 
naší obce, který se již stal 
tradičním zpestřením této akce. 

Připraveno bylo posezení a velké 
ohniště, kde si mohl každý 
opéct párek či klobásu a chybět 
samozřejmě nemohlo ani točené 
pivo a pro děti malinovka.

Ještě jednou všem děkujeme 
za účast a budeme se na vás 
těšit i v příštím roce! :)

Za SDH Brloh 
Vlastimil Vacek

Rok uběhl jako voda a opět 
se přiblížil květen. Muži se 
prodírali lesem. Šli najisto. 
Už dávno měli vyhlídnutých 
několik kandidátů na májku. 
Tentokrát nezvolili šťastný 
den. Lilo jako z konve. Museli 
přivírat oči před nepříjemnými 
provazci deště, když vzhlíželi 
ke korunám stromů. Protože, 
co kdyby objevili nějaký 
vhodnější? Chvilka dohadování, 
který je ten pravý, a nakonec 
se ozvalo vrčení pily.

Počasí se během pár dní 
umoudřilo a ukázalo se slunce. 
Už tradičně se na rožni opékalo 
prase. Trochu stranou seděli 
u polo rozpitých půllitrů 
kuchaři, topiči a nasávači vůní. 
Dlouho se nic nedělo, až to 
vypadalo, že přivezený kmen 
ztrouchniví, ač by ho s větší 
pravděpodobností někdo dřív 
rozřezal na otop. Čas ubíhal 
a na hřišti, kromě obsluhy 
„pečadla“, nebyla ani noha.

Slunce se posunulo nad 
protější stodolu a pomalu se 

začaly trousit první vlaštovky, 
a pak to šlo ráz na ráz. Věnce 
na májku byly umotány, stačilo 
je jen přibít, přidělat špičku, 
ozdobit a postavit – jak snadné! 
Takový byl plán, jenže…

Májka byla dětmi krásně 
ozdobená, fáborky se 

pohupovaly na zelených 
větvích a ručičky na hodinách 
neúprosně běžely kupředu. 
Muži mrzutě počítali. Stále jich 
nebylo dost. „Kde jsou všichni? 
Kde je ten a ten a taky ten?“ 
Čtyři páry kleštin se těšily 
na svou letošní práci,  
ale chyběla jim jejich obsluha.

Májka v Rojšíně
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Nakonec se ke třem párům 
přece jen dvanáct odhodlaných 
sešlo. Zpočátku lehce vypomohl 
traktor. To se to zvedalo 
jedna báseň! Když však odjel, 
na všechny siláky dopadla 
tíha májky. Nejednomu z nich 
bleskla hlavou myšlenka, že 
udělali dobře, když nevybrali 
ten vedlejší strom, který byl 
o kapánek silnější a o fous vyšší. 

Velitel stavění vydával rozkazy 
a chrlil trefné připomínky. 
Siláci funěli a propocená 
trička se lepila k napjatým 
svalům. V závěru byla nasazena 
ke čtvrtým kleštinám záloha 
od rožně. Jaká záchrana! 
Po několika dalších minutách 
odpočinku a dřiny zavlály 
nad Rojšínem fáborky. Jakoby 
se poletující krepový papír 
stal signálem pro opozdilce, 
jelikož za několik okamžiků se 
na hřišti objevili nově příchozí.

Záloha se vrátila k pečadlu, 
siláci si mohli vydechnout 

a divačky byly obviněny 
z nedostatku ohleduplnosti, 
když svými údajnými 
povzdechy: „Tak zase 
nic…,“ podrývaly motivaci 
k vyšším výkonům. 

Pak přišla na řadu vyrobená 
čarodějnice a zasloužená 
odměna v podobě výborného 

pečeného prasete, ze kterého 
do rána nezbyla ani kůstka.

Tak zase příští rok a snad 
v hojnějším počtu silných 
mužů. Slibuji, že divačky 
budou instruovány jen 
k pochvalným výkřikům.

Jana Němcová

V sobotu 17. 5. se na hřišti 
v Rojšíně konalo už 5. 
mistrovství ve cvrnkání 
kuliček. Ač se to může zdát 
jako dětská, či zastaralá 
zábava, zúčastnilo se ho přes 
třicet hráčů různého věku, 
pohlaví, vyznání, dosaženého 
vzdělání, povolání i fyzických 
možností a schopností. Všichni 
však měli jedno společné – 
soutěživého a hravého ducha.

S počasím to z rána vypadalo 
bledě, ale při zahájení turnaje 
vysvitlo slunce. Po celou dobu 
si přítomní oblékali bundy 
a opět se svlékali do trika. Dalo 
by se to přirovnat k pohádce 
O pejskovi a kočičce, ve které 
sušili prádlo a neustále 
slézali a vylézali na prádelní 

šňůru - u nás ovšem bez deště 
a toho slézání a věšení.

Občerstvení bylo jako vždy 
zajištěno - nápoje, loupáčky, 
špekáčky a další dobroty. 
Hitem dne se stala cukrová vata 
různých příchutí. Ulepené prsty, 
obličeje a možná i vlasy měly 
snad všechny děti. Naštěstí 
to neovlivnilo jejich hru 
a kuličky se k sobě neslepovaly, 
zato bravurně padaly jedna 
za druhou do důlků. Dospělí 
nebyli v ničem pozadu, jen té 
cukrové vaty měli o něco méně.

Učitel tělocviku by měl 
z mnohých hráčů radost, 
jelikož prostocviky, které 
dokázali někteří jedinci při 
cvrnkání udělat se jen tak 

nevidí. Doporučuji každému, 
kdo si chce posílit stehenní 
nebo lýtkové svaly a třeba 
i nějaké další, o kterých zatím 
nemá ani tušení, že je má.

Je pravdou, že cvrnkací 
prsty koncem turnaje docela 
bolely. Především mladší 
ročníky, ukazovaly „raka“ 
na nehtech. Přesto nikdo 
nepolevoval ve hře a téměř 
každý se statečně docvrnkal 
do zdárného konce. Ať už měli 
hráči kapsy napěchované 
kuličkami, nebo je museli 
několikrát dokupovat, všichni 
si to užili a věřím, že se těší 
na další ročník, stejně jako já.

Velké poděkování pořadatelům 
turnaje RoHaTý, kteří pro nás 

O Rojšínskou kuličku
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soutěž s pečlivosti připravili, 
a také rodině Pöschlových, 
za výbornou cukrovou vatu.

Na stupních vítězů

v kategorii dětí do 15 let: 
1. místo – Honzík K. z Křemže
2. místo -  Toník K. z Jánského 

Údolí nad Rojšínem
3. místo - Toník D. z Brloha

v kategorii starších 
dětí a dospělých: 
1. místo – Bedřich J. z Větřní
2. místo – Jan L. z Rojšína
3. místo – Josef P. z Rojšína

Jana Němcová

Libor Lev

Zahrát pohádku dětem 
tentokrát přijelo Studio 
del´Arte. Dvě zkušené herečky, 
mimochodem i členky 
homolského souboru ŽAS, 
zahrály klasickou pohádku 
„Dlouhý, Široký a Bystrozraký“.

Poněkud netradičně se střídaly 
loutky i herecké výstupy, a to 
za pomoci dětského i dospělého 
publika. Dokonce i hledaný 
prsten byl zapůjčen odvážnou 
divačkou. Ačkoli mě herečky 
po představení ujistily, že 
prsten se vždy vrátil do rukou 
své majitelky, divačce přece jen 
patří dík a obdiv za odvahu.

Repertoár Studia del´Arte je 
bohatý, takže se můžeme těšit, 
že k nám zase někdy zavítají.

Divadlo pro děti
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Libor Lev
režisér

Po více jak roční přestávce 
se Ochotnická jednota opět 
představila, tentokrát hrou 
od francouzského autora 
Erika Asouse „Ty naše ženy“. 
Konverzační komedie, řešící jak 
některé problémy partnerského 
soužití, tak otázku, kam 
až sahá kamarádství, byla 
na brložském jevišti zahrána 

poprvé v České republice. 
Trojice herců, parta Jana Postla, 
Tomáše Jungwirtha a Václava 
Pechy si s touto problematikou 
velmi dobře poradila, i když 
rozhodně nemohli čerpat se 
svých partnerských vztahů.

Jsme proto rádi, že všechna 
představení byla hojně 

navštívená a herci byli 
po zásluze odměněni 
velkým potleskem, Dík patří 
i nápovědce Lence Filipové, 
prodavačkám vstupenek 
Daně Jungwirthové a Anežce 
Janouškové, Václavu Litvanovi 
za pomoc při přípravě ozvučení 
a dalším členům Ochotnické 
jednoty za pomoc a podporu.

V neděli 8. června se 
uskutečnil další dětský den 
v Brloze. Začnu asi tím, že 
nám opět nepřálo počasí 
– ale co taky čekat, když 
se rozhodneme uspořádat 
venkovní akci na Medarda. 
Stejně jako loni jsem pečlivě 
sledovala předpověď a pořád 
doufala. Jenže protože zrovna 
probíhaly malířské práce 
v kulturním domě, neměli jsme 

k dispozici suchou variantu 
jako loni. Rozhodli jsme se 
tedy, že dětský den prostě 
bude – za každého počasí.

Měli jsme připravené 
disciplíny, které by déšť 
úplně nezvládl, takže jsme 
během dopolední přípravy 
opět trochu improvizovali 
a stanoviště rozmístili jinak, 
než jsme původně plánovali.

Začátek byl stanoven na 14:00, 
ale kvůli dešťové přeháňce 
jsme ho o 15 minut posunuli 
– a nakonec to celkem dobře 
vyšlo. Letos jsme se snažili 
přichystat nové, neokoukané 
disciplíny. Děti chytaly míčky 
do tepláků velikosti 9XL, kopaly 
v písku, krmily hladové děti 
špagetami a zkoušely i spoustu 
dalších úkolů. I letos jsme 
pozvali agenturu na malování 
na obličej a dočasná tetování. 
Neustále jsme řešili klasickou 
„nerudovskou“ otázku – 
kam s nimi? Nakonec jsme 
je raději umístili do jedné 
z kabin, protože předpověď 
opravdu nevypadala růžově.

Skoro všechny děti stihly 
úspěšně projít disciplíny, 

Ty naše ženy…

Dětský den
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vyzvednout si balíčky – a pak 
přišla ta pravá metelice. Vítr 
nám úplně strhl plachtu 
z jednoho stanu. Tímto bych 
chtěla moc poděkovat všem 
duchapřítomným rodičům, 
kteří napnuli všechny síly 
a drželi velký stan, abychom 
ho nemuseli sbírat až na druhé 
straně Brloha. Slyšela jsem 
i takové poznámky, že nikde 
nebylo napsáno, že zážitkový 
program bude i pro rodiče. 😊

Za chvíli zase vysvitlo sluníčko, 
ale škody, které počasí 
způsobilo, už byly napáchané.

Myslím si, že jsme dětský den 
zvládli se ctí, i přes všechny 
rozmary počasí – a slibuji, 
že příští rok se pokusíme to 
počasí domluvit o něco lépe.

Velké díky patří všem, kteří 
na úkor svého volného času 
obětovali celé odpoledne 

a pomáhali na stanovištích. 
Děkuji i obci Brloh 
a zastupitelům za přípravu, 
stejně jako naší údržbě, která 
nachystala hřiště a zajistila 
vše potřebné. A hlavně – děkuji 
dětem a vám, rodičům, že 
každý rok děláte z dětského dne 
jednu z nejnavštěvovanějších 
akcí roku.

Tak zase za rok!
Marcela Mádlová

Máme odběhnuto!!!  
Doufám, že každý z občanů 
zaregistroval, že ve středu 18. 
června proběhl v naší obci další 
ročník obnoveného běžeckého 
závodu. Po 6 letech jsme chtěli 
vyzkoušet, jak běžci trénovali 
a jak se poperou s naší tratí, 
která měří 5 kilometrů a vede 
k „DUBU“ a zpět. Poslední 
závod se konal v roce 2019 
a poté, po covidové pauze, 
jsme hledali nějaký nový 
impulz. Nakonec jsem využil 
možnosti běh uspořádat 
ve spolupráci s Českým 
olympijským výborem. 
Takže oficiální název byl 
OLYMPIJSKÝ BĚH BRLOHEM 
2025. Oproti posledním 
ročníkům se pak změnil způsob 
registrace a termín závodu. 

Ten se posunul na všední den 
odpoledne. Registrace probíhala 
na oficiálních stránkách 
závodu a měla pevný termín 
ukončení přihlášek. Tady bych 
rád všem zájemcům o další 
ročník poradil, aby nenechávali 

registraci na poslední chvíli. 
Bohužel, po ukončení termínu 
již není možné přihlásit další 
závodníky – ani na místě v den 
závodu. Pak mě velmi mrzí, 
když přijde někdo s chutí běžet 
a já ho musím odmítnout. 

BĚH BRLOHEM 2025
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Závodníky totiž nelze 
zpětně přidávat do systému 
registrací, cen a výsledků.

Do závodu se nám přihlásilo 
celkem 120 závodníků (64 dětí 
a 56 dospěláků). Takže krásné 
číslo aktivních lidí, kteří 
mají chuť se aktivně hýbat. 
Ve srovnání s ostatními místy 
jsme si nevedli úplně špatně. 
Třeba takové Strakonice měly 
149 běžců nebo Dačice 143, 
a to jsou poměrně větší města. 
Dětské kategorie proběhly 
na hřišti a mohli jsme sledovat 
krásné výkony dětí od 2 do 15 
let. Rozdělení kategorií je 
vždy těžké a nemůže být zcela 
spravedlivé. Samozřejmě ty 
starší ročníky v jednotlivých 
kategoriích mají výhodu. Ale jde 
o to vydržet pár let v kategorii, 
stát se nejstarším a pak závod 
ovládnout díky zkušenostem. 
😊 Nakonec jde ale především 
o to si závod užít a zvládnout.

Start závodu dospěláků 
proběhl pro celou republiku 
živě ve vysílání Českého 
rozhlasu Radiožurnál v 18:00. 
Pak už čekalo závodníky 
5 kilometrů v naší krásné 
krajině, občerstvení, otočka 
u dubu a zase zpátky. To se 
povedlo všem závodníkům 
a v cíli je tak čekala zasloužená 
odměna v podobě dvou 
pamětních medailí. Takže 
jsme vše zvládli, jak nejlépe 
jsme uměli a doufám, že se 
všem závodníkům i divákům 
líbilo. Stručné výsledky 
najdete pod tímto článkem. Ty 
kompletní pak na stránkách 
https://www.olympijskybeh.
cz/vysledky. Musím říct, že 
na hřišti panovala krásná 
atmosféra a fandilo se všem 
napříč věkem i pořadím 
v závodu. Nějaké chybky se 
vždy najdou, ale zkusíme se 
poučit a příště je už neudělat. 
Tím se dostávám k tomu, že 

bych rád i příští rok uspořádal, 
tentokrát OLYMPIJSKÝ 
BĚH BRLOHEM 2026. Více 
detailů se včas dozvíte.

Závěrem bych rád poděkoval 
všem, kteří se podíleli 
na organizaci závodu a zajištění 
občerstvení. Asi se to nezdá, 
ale ukočírovat 120 závodníků 
tak, aby vše vycházelo 
podle harmonogramu, není 
úplně snadné. Připravit 
zázemí, časomíru, ceny 
a mnoho dalšího zabere taky 
poměrně dost času. Chtěl 
bych poděkovat Obci Brloh, 
která převzala záštitu nad 
touto akcí a plně nás v rámci 
organizace podporovala. 
Díky takové podpoře – jak 
ze strany obce, tak přátel – 
není vlastně tak těžké něco 
podobného uspořádat.

Václav Pecha ml.
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První pomoc není věda 

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Ájacup 2025 ve volejbalu:  
Smích, napětí a spousta zábavy!

V pátek 4. dubna 2025 se 
uskutečnil další ročník 
tradičního volejbalového 
turnaje Ájacup. Tato stále 
oblíbená sportovní událost 
letos přivítala šest týmů 
složených z nadšených hráčů 
všech věkových kategorií. 
Každý tým měl pět členů 
a celý turnaj se odehrál 
systémem každý s každým.

Turnaj probíhal v odpoledních 
hodinách a pokračoval až 
do večera, což ještě více 
umocnilo jeho pohodovou 
atmosféru. Hrálo se ve školní 
tělocvičně, slunce pomalu 
zapadalo, ale energie 
na hřišti zůstávala vysoká 
až do posledního míče.

Ájacup ale není jen o volejbalu 
– je to především den plný 
smíchu, přátelství a pohody. 

Hráči bojovali o každý míč 
s nasazením, ale zároveň 
s úsměvem a v duchu fair play. 
Nechyběly vtipné momenty, 
improvizované taktiky ani 
hlasité povzbuzování z lavičky. 
Atmosféra byla uvolněná 
a plná radosti – přesně 

taková, jakou si přejeme 
od každé komunitní akce.

Letos se vítězem stal tým 
ve složení: 
Hanka, Pepa, Eliška, Hentík 
a Maty – zasloužené vítězství! 😄

Velké poděkování patří 
také Áje Pulkertové, Adéle 
Pulkertové a Filipu Demčákovi 
za opět výborný catering, 
který všechny zúčastněné 
nejen posílil, ale i potěšil.

Ájacup je víc než turnaj – je to 
oslava sportu, pohybu a dobré 
nálady. Už teď se těšíme na příští 
rok a další dávku smíchu, 
hry a přátelské atmosféry.

Na viděnou v roce 2026!

První pomoc je okamžitá 
pomoc poskytnutá zraněnému 
nebo nemocnému člověku 
před jeho kontaktem 
s profesionální zdravotní péčí. 
Týká se nejen problematiky 
poranění či nemoci, ale 
veškeré péče o postiženého. 

Laická první pomoc neztratila 
na významu ani v době 
existence profesionální 
zdravotnické záchranné služby. 
Ba právě naopak. Součinnost 
s profesionály zvyšuje její 
efektivitu. Vždy bude prvním 
článkem záchranného řetězce. 
Zcela nezastupitelná je v život 
ohrožujících stavech, kdy 
o přežití postiženého rozhodují 

první minuty po příhodě. 
Její přínos nespočívá jen 
v přímé záchraně života. 
V mnoha případech vede 
k omezení komplikací a je 
vždy hojivým balzámem 
na duši jedince stresovaného 
náhlou poruchou zdraví. Její 
náplň se postupně mění.  

Díky znalostem první pomoci 
můžete zachránit život 
kamarádovi, spolupracovníkovi, 
někomu z rodiny nebo zcela 
cizím lidem. Důležité je 
vědět, jak si počínat, než 
přijede záchranná služba. 

Mladí zdravotníci ví, že pomoci 
mohou jen tehdy, když ví jak 

a neohrozí přitom své vlastní 
zdraví a život. Opakováním 
různých situací získávají 
sebedůvěru a schopnost 
opravdu pomoci v reálné situaci. 
Ve zdravotnickém kroužku 
jsme se věnovali hlavně   
praktické činnosti při různých 
poraněních a nehodách. Své 
znalosti a dovednosti si každý 
rok poměřovaly zdravotní 
hlídky na soutěži mladých 
zdravotníků v Českém 
Krumlově. Ani v letošním 
roce jsme na oblastním kole 
soutěže nechyběli. Je škoda, že 
nás reprezentovala jen jedna 
zdravotní hlídka, ta druhá, 
kterou jsem také připravovala, 
se během roku rozpadla. Ovšem 

Hanka Kloudová
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hlídka, která byla do soutěže 
přihlášená nezklamala. 
Po loňském druhém místě, 
kdy prohrála o jeden bod si 
nenechala vítězství vzít. Ze 
zlaté medaile měla děvčata 
velkou radost, a i z postupu 
do regionálního kola soutěže.  

Soutěžní družstvo:  Foltínová 
Rozálie, Lošková Barbora, 
Švarcová Kristýna, Urbanová 
Eva, Borovková Simona

Regionální (krajské) kolo soutěže 
mladých zdravotníků se konalo 
27. května 2025 v Prachaticích. 
Bylo to čtrnáct dnů po kole 
oblastním (okresním), a tak 
jsme si mohli ještě některé 
věci doplnit a procvičit. Měla 
jsem docela dobrý odhad 
toho, jaké úkoly by mohly 
být v Prachaticích zadány. 
Nic nás tedy nepřekvapilo, 
jen ošetřování mělo menší 
nedostatky. Obsadili jsme 
5. místo. S umístěním jsme 
spokojeni. Děvčata získala opět 
další zkušenosti v praktickém 
ošetřování i v tom, že náročnost 
rozhodčích a získaný pohled 
na družstvo může být různý, což 
ovlivňuje bodování. A co děvčata 
ošetřovala? Dopravní nehodu, 
kdy řidič srazil dva chodce, 
sám pak upadl do bezvědomí 
a přestal dýchat, bolesti břicha 
s podezřením na zánět slepého 
střeva, poranění zápěstí, 

poranění páteře, zlomenina 
ruky, hypoglykémie- snížení 
hladiny cukru v krvi... Nechyběla 
ani obvazová technika. Zde to 
bylo lehčí než v Č. Krumlově, 
protože si každá členka hlídky 
vylosovala jen jeden způsob 
obvazu, zatímco v Krumlově 
to byly dva druhy obvazů.

Děvčata, děkuji vám 
za hezký rok prožitý s vámi 
ve zdravotnickém kroužku. 
Děkuji za vzornou reprezentaci 
naší školy a obce a za krásné 
dosažené výsledky v letošní 
soutěži mladých zdravotníků. 
Děkuji i Kačce Brožové, 

Adélce Dědičové a Gabče 
Rolejčkové, které také 
navštěvovaly kroužek. Adélka 
a Kačka měly úraz, který je 
bohužel vyřadil z možnosti 
být v soutěžním družstvu.

Děkuji také vedení školy, 
které nám poskytuje zázemí, 
podporuje nás, vychází 
vstříc našim požadavkům 
a dává děvčatům možnost, 
aby se uplatnila i ve škole. 
Děvčata proškolila žáky 
všech tříd v základní 
neodkladné resuscitaci.

M.Anderlová

Květnová členská schůze MS ČČK
Na 15. května svolal výbor MS ČČK členskou schůzi. Jejím jediným bodem programu  

byla oslava Dne matek. Po krátkém úvodu paní předsedkyně Dany Jungwirthové následovala 
volná diskuze. Při čaji a kávě nám čas rychle utíkal. Probrali jsme dění v ČČK -prodej kytiček, 

soutěž mladých zdravotníků, zapojení do dne dětí, samozřejmě i svoje nemoci a radosti 
v rodinách. Při odchodu obdržela každá žena květinu.

M.Anderlová
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Ptáci a sklo, které zabíjí

Možná ani nevíte, že doma 
máte zabijáka ptáků – 
skleněnou plochu verandy, 
oken, skleníku... Možná 
jste nějakého mrtvého nebo 
omráčeného ptáka v okolí 
našli. A chtěli mu pomoci.

Na světě uhyne po srážce 
s průhlednou nebo zrcadlící 
výplní více než miliarda ptáků 
ročně. V Česku je to podle 
odhadů okolo 1 milionu ptáků 
za rok. Je to jeden z nejčastějších 
důvodů, proč u nás ptáci hynou. 
A přitom tak zbytečný.

Nejčastěji se jedná o zrcadlící 
pláště obchodních center či 
moderních výškových domů, 
průhledné spojovací krčky 
budov, prosklené stěny zastávek, 
ale i velká okna zimních zahrad. 
Největší riziko totiž nastává, 
když je prosklená plocha 
umístěná ve větším množství 
zeleně, kde se pohybuje 
i velké množství ptáků.

Možná vás napadne otázka: Proč 
vůbec tak dobří letci jako jsou 
ptáci, narážejí do skel? Jednak 
proto, že jsou velmi rychlí, 
drobní pěvci při přeletech létají 
rychlostí min. 30 km/h, holubi 
běžně létají rychlostí okolo 70 
km/h. V takové rychlosti je 
náraz do čehokoli nebezpečný.

Navíc, na rozdíl od lidí mají 
ptáci oči po stranách hlavy 
a nejostřeji vidí do stran. 
Nejvíce pozornosti za letu věnují 
prostoru kolem sebe a pod sebou 
– ne prostoru, který je před nimi.

A za třetí, ptáci nedovedou 
rozlišit co je skutečnost 
a co je její zrcadlový obraz. 
Do zrcadlové plochy tak zamíří 
v přesvědčení, že letí do bezpečí 
zeleně na „strom“ či z důvodu 
vyhnání „soka“. A průhledné 
sklo prostě nevidí. Přiznejme si, 
že my často také ne, jen prostě 
ze zkušenosti víme, že tam je.

Před časem se začaly na skla 
lepit siluety dravců, v domnění, 
že nalepený dravec od místa 
ostatní ptáky odradí. Jenže 
ptáci nejsou hloupí, poznají, že 
nepohybující černý flek není 
dravec a flek se zkrátka snaží 
obletět. Pokud je na skleněné 
ploše jedna silueta dravce, je 
to, jakoby na ní nebylo nic. Pod 
takovými plochami se nachází 
velké množství mrtvých ptáků.

Jedna silueta dravce 
prostě nestačí. 

Ze všeho nejdůležitější je zajistit, 
aby ptáci měli možnost včas si 
prosklených ploch všimnout 
a bezpečně se jim vyhnout. 

K tomu slouží například barvy 
na sklo, samolepící fólie nebo 
samolepky s nejrůznějších 
tvarů, barev i motivů – 
klidně i dravců, ale musí být 
maximálně 10 cm od sebe 
a z vnější strany, jinak by 
v případě zrcadlení nebyly vidět.

Většina ptáků utrpí po nárazu 
do skla otřes mozku. Pták je 
omráčený, schoulený, přivírá 
oči, nereaguje a není schopen se 
orientovat a odletět. V případě 
nálezu takto zraněného 
jedince je potřeba ho dostat 
do bezpečí, tj. dát ho nejlépe 
do suché krabice bez vody 
a potravy a kontaktovat 
příslušnou záchrannou stanici. 
Rozhodně není vhodné ho jen 
umístit na strom a nechat 
v místě nálezu, může se 
snadno stát obětí predátorů.

Pomozte ptákům ale jinak – 
tím, že plochy ve svém okolí 
zabezpečíte. Stačí závěs, žaluzie, 
obrázky, polepy. Skleněná plocha 
musí být vidět. Jděte druhým 
dobrým příkladem. Samolepky 
můžete vyrobit třeba s dětmi, 
použít nejrůznější obrázky 
a tvary nebo je zakoupit. 
Pokud nechcete přijít o světlo 
pronikající do místnosti, můžete 
využít speciální UV samolepky, 
které světlo propouští a na okně 
nejsou pro lidský zrak viditelné. 
Pořídíte je buď v eshopu České 
společnosti ornitologické  
www.zelenadomacnost.cz 
nebo v prodejně KAPS 
Comm v Českém Krumlově 
(a možná i jinde).

Můžete ještě pomoci i jinak. 
Všímejte si nebezpečných 
zastávek a zadejte jejich polohu 
na web Bezpečné zastávky  
https://zastavky.birdlife.cz

z webu ČSO.cz zpracovala 
I.Vacková 
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Soutěž o speciální UV samolepky  
na sklo proti nárazu ptáků

Francouzská okna, zasklené verandy nebo zimní zahrady můžete zabezpečit proti nárazům  
ptáků jakýmkoli závěsem, žaluzií nebo polepkami. Tím vám ale do místnosti půjde méně světla. 

Pokud je pro vás množství světla v místnosti zásadní, můžete použít speciální UV samolepky, 
které propouští světlo, na skle nejsou pro lidské oko téměř viditelné, ale zároveň je ptáci vidí 
a prosklené ploše se vyhnou. Mají se lepit na vnější stranu oken, buď je seženete na eshopu  

ČSO nebo je právě můžete vyhrát.

Zodpovězte správně dvě otázky a zašlete odpovědi s vaším jménem a velikostí plochy,  
kterou potřebujete zabezpečit na mail: spolekkaminky@seznam.cz do 30. srpna 2025.

Výherce bude vylosován. 

1. otázka:  Jak daleko mají být samolepky na skle od sebe, aby byla plocha skutečně bezpečná 
a ptáci nechtěli polepy obletět?

2. otázka:  Kolik ptáků ročně (odhadem) zemře v České republice po nárazu do skleněných ploch? 

z webu ČSO.cz zpracovala 
I.Vacková 

Alena Pulkertová

DOSMEČNÁ

Ve středu 11. června se 
na hřišti v Brloze uskutečnil 
turnaj v minivolejbalu, 
kterého se zúčastnilo 27 
mladých volejbalistů nejen 
z Brloha ale i z Chvalšin. 

Všichni předvedli skvělé 
výkony, nadšení a týmového 
ducha. To vše se naučili 
během celého školního roku 
na kroužku minivolejbalu. 

Turnaj byl rozdělen do tří 
kategorií podle věku, a tudíž 
barev minivolejbalu. Hrálo 
se na zmenšených hřištích, 
s upravenými pravidly, 
která podporují pohyb, 
spolupráci a radost ze hry.

Atmosféra byla po celé 
odpoledne velmi přátelská 
a soutěžní zároveň. Rodiče 
a fanoušci vytvořili výbornou 
kulisu a podpořili všechny 
účastníky. Napekli dětem 
i dobrůtky, za což jim patří díky.

Po skončení zápasů proběhlo 
vyhlášení výsledků a oceněni 
byli všichni hráči.

Za podporu děkuji nejen 
rodičům ale i obcím 
Brloh a Chvalšiny. 
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 Václav Tancer

Ohlédnutí za jarní částí sezóny 
u nejmenších fotbalistů.

Mladší přípravka letos 
předváděla skvělé výkony. 
Z 11 odehraných zápasů 
hned 9 vyhrála a zaslouženě 
patřila k nejúspěšnějším 
týmům celé soutěže. Kluci 
i holky hráli s chutí, nadšením 
a často předváděli pohlednou 
kombinační hru, která dělala 

radost nejen trenérům, ale 
i fanouškům na tribunách. 
Od prvních kol bylo vidět, že 
tenhle tým má potenciál odehrát 
krásné zápasy a udělat dobrý 
výsledek. S každým zápasem 
bylo znát, jak rostou. V obraně 
se nebáli soubojů, v útoku 
se pouštěly do odvážných 

akcí a střílely krásné góly. Je 
potěšující vidět, že se v týmu 
rodí nová generace hráčů, 
která má nejen talent, ale 
i správný přístup - pokoru, 
radost ze hry a respekt k soupeři 
i spoluhráčům. Pokud jim to 
vydrží, máme se v dalších 
letech rozhodně na co těšit.

I když výsledky nebyly takové, 
jaké bychom si přáli, nelze 
přehlédnout, že tým neustále 
bojoval. Děti se učily zvládat 
tlak, řešit herní situace 
i v náročných momentech 
a neztrácet hlavu, když se 
nedaří. Každý zápas, byť 
prohraný, byl lekcí – a takových 
lekcí je v mladém věku možná 
víc potřeba než samotných 
výher. I přes nepříznivé výsledky 
je třeba ocenit přístup hráčů, 
kteří se ani v těžkých chvílích 
nevzdávali, makali v tréninku 
i zápasech a snažili se z každého 
utkání něco vytěžit. Velkou 
pomocí byla účast několika 
hráčů z mladší přípravky, 
kteří ochotně zaskočili, když 
bylo potřeba, a ukázali, že se 
nebojí poprat ani s fyzicky 

vyspělejšími soupeři. Celkově 
to týmu pomohlo překonat 
krizová období a udržet 
pozitivní atmosféru.

Závěrem bych rád zdůraznil, 
že největší odměnou pro nás 
všechny je stále rostoucí 
hráčská základna. Každou 
sezónu přibývají noví nadšení 
fotbalisté a je skvělé vidět, že 
fotbal děti stále baví a přitahuje. 
Každý nový hráč je u nás vítán 
a jsme rádi, že zájem o náš 
klub roste. Jménem celého 
trenérského týmu bych chtěl 
poděkovat všem rodičům – 
za důvěru, fandění a ochotu 
vozit děti na zápasy, a to 
často i v časově náročných 
podmínkách. A především 
děkujeme dětem, za jejich 
přístup, chuť trénovat, bojovat 
a neustále se zlepšovat.Díky 
nim má naše práce smysl 
a energii pokračovat dál.

Mladší přípravka na vítězné vlně

Starší přípravka nezářila výsledky, ale přístupem
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Sezóna 2024/2025 je za námi 
a můžeme tedy zrekapitulovat, 
jak se dařilo našim starším 
žákům na okresních 
fotbalových trávnících.

Do okresního přeboru se 
přihlásilo deset týmů, tedy 
o jeden méně než v minulém 
roce. Cílem před sezónou byl 
opět střed tabulky. Realita 
ale byla trochu jiná.

Podzimní část byla jedním 
slovem katastrofa. Výsledkově 
se nám vůbec nedařilo, a velký 
podíl na tom měl hlavně 
fakt, že jsme snad ani jeden 
zápas neodehráli v nejsilnější 
sestavě. Tým sužovala 
marodka a různá zranění. 
Podzim jsme tedy zakončili 
pouze se šesti body a vyhlídky 
na jaro mohly být jen lepší.

Přes zimu jsme, jako každý 
rok, trénovali v brložské 
školní tělocvičně, kde jsme 
se zaměřili hlavně na fyzičku 
a posilování. To se nakonec 
ukázalo jako dobrý krok. Víte, 
jak se říká: „Těžko na cvičišti, 
lehko na bojišti.“ A mohu 
potvrdit, že jsme v žádném 
zápase fyzicky neodpadli 
a rvali jsme se o výsledek vždy 
až do samotného závěru.

První zápas jarní části 
přeboru jsme jeli na horkou 
půdu třetího Větřní. Očekával 
jsem pověstného „bůra“ (5:0). 
Po poločase vedli domácí jen 
1:0, ale tušil jsem, že zápas 
rozhodně není ztracený. 
Po motivačním proslovu 
v kabině a usměrnění našeho 
kapitána jsme utkání otočili 
a vyhráli 1:4 – všechny čtyři 
góly dal právě náš kapitán. V ten 
moment jsem věděl, že jaro 
bude úplně jiné než podzim.

Nicméně pokud se podzim dal 
pojmenovat slovem katastrofa, 
potom jaro jednoznačně smůla. 
Tolik vlastních gólů, co jsme si 
během půl sezóny dokázali dát, 
jsem snad nezažil ani za celou 
svoji fotbalovou kariéru. :)

Z devíti odehraných zápasů 
jsme pět prohráli, ale ve čtyřech 
z nich jsme sahali po bodech. 
Jediným týmem, který nás 
jednoznačně přehrál, byla Horní 
Planá. Jinak nás vždy srazily 
vlastní góly a neproměňování 
vyložených šancí.

Čtyři zápasy jsme ale dokázali 
dotáhnout do vítězného konce, 
přičemž poslední domácí zápas 
proti Velešínu jsme korunovali 
krásným výsledkem 10:2 
(a symbolicky byl posledním 
gólem sezóny opět „vlastňák“ 
:) ). Na dokopné pak panovala 
po utkání skvělá nálada.

Okresní přebor starších žáků 
jsme zakončili na 7. místě s 18 
body a skóre 39:56. Jen pro 
srovnání – všechny tři týmy pod 
námi dostaly přes 80 branek, 
a tým o jedno místo nad námi 77.

Když pomineme smolné 
výsledky, tak jsme na jaře 
nehráli vůbec špatný fotbal. 
Největší radost mám z toho, že 
kluci mají pořád chuť trénovat 
a schází se opravdu ve velkém 
počtu. Chci jim za celou sezónu 
poděkovat a doufám, že je 
fotbal bude bavit i nadále.

Také bych rád, jako každý rok, 
poděkoval tátovi za pomoc 
a hlavně rodičům, kteří 
kluky podporují a pomáhají 
s odvozem na zápasy.

Uvidíme, co nám přinese nová 
sezóna. Momentálně máme 
v žákovské kategorii trochu 
problém s počtem hráčů – 
hodně jich přešlo do dorostu 
a málo přišlo z přípravky. 
Takže pokud někdo ještě váhá, 
jestli kopat do míče, ať neváhá 
a přijde si s námi zatrénovat. 
Kluci jsou skvělá parta a určitě 
se mu u nás bude líbit. :)

Užijte si léto a zaslouženou 
dovolenou. 
Sportu zdar – a fotbalu zvlášť!

FK Nová Ves–Brloh – starší žáci

Za FK Nová Ves–Brloh 
Jan Postl ml.
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Český den proti rakovině

Záchrana srnčat při senoseči

Dne 14. května 2025 se konala každoroční 
sbírka Český den proti rakovině, letos zaměřené 
na karcinom tlustého střeva a konečníku. K prodeji 

jsme měli 500 kusů měsíčku lékařského a nezbyl 
ani jeden. Výtěžek z Brloha byl přes 12 tisíc korun.

Chtěla bych touto cestou moc poděkovat hlavně 
děvčatům ze Základní školy v Brloze (Lucce 
Tomanové, Barče Loškové, Evče Urbánkové, Terce 
Vokálové, Kristě Švarcové a Róze Foltinové), 
ale i paní Stolařové, která nám 53 kytiček 
prodala ve firmě Sítě-Pokorný a paní Trávníkové 
za prodej 45 kusů ve firmě Grafobal Bohemia.

Závěrem bych chtěla vyjádřit díky 
všem, kteří si kytičku zakoupili.

Vstávat o půl páté, v pět 
být na smluveném místě 
a s partou kamarádů, 
do pasu smáčení, se pokusit 
vyhledat srnčata v porostech, 
určených k dnešní sklizni.

V sedm hodin hlásíme: „Hotovo,“ 
a můžete vyrazit se sekačkami. 
To je každoročně se opakující, 
zhruba měsíc trvající maraton 
myslivců brložského spolku.

Tuto činnost provádíme 
už desítky let. Nejprve se 
louky pouze procházely 

se psy, později jsme začali 
používat různé plašiče zvěře 
a pachové odpuzovače, ale 
výsledek byl nejistý.

Dnes už máme k dispozici 
moderní drony vybavené 
termovizí, kterým neunikne 
ani to nejmenší srnčátko.

Základem je perfektní 
komunikace se zemědělci 
(alespoň těmi zodpovědnými), 
kteří našemu koordinátorovi 
Liboru Anderlemu sdělí, které 
porosty se budou následující 
den kosit. Ten poté vyhotoví 
mapy daných lokalit, určí místo 
srazu a povolá dobrovolníky 
z řad myslivců spolku.

Nejdůležitější roli pak mají 
piloti dronů — velezkušená 
Lenka Jakešová a nově i Natália 
Skýpalová — které systematicky 
prohledávají louky a smluvenými 
signály ukazují, kde se malý 
tvoreček nachází. Ten je pak 
následně odnesen do bezpečí.

Nárazové akce během 
dne spolehlivě řeší Honza 

Horký a jeho neomylný 
Nik (německý ohař).

Takto se nám podaří 
vyhledat třeba i dvacet srnčat 
za jediné ráno, kdy se pak 
spokojeni vracíme domů, 
převlékneme se do suchého 
a hurá do zaměstnání.

Tak zítra zas — dám vám vědět…

Anna Tomanová

ROLIAN
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400  . . . .  červeného nebo černého rybízu (nebo směs 
s malinami, angreštem…)

2 lžíce . . medu
1 lžička . vanilkového cukru
trocha . .  bramborového škrobu (volitelné, pokud je 

ovoce hodně šťavnaté)

Na drobenku:
80 g. . . . . ovesných vloček
60 g. . . . . hladké mouky
50 g. . . . . másla
40 g . . . .  třtinového cukru nebo medu
špetka . . soli
volitelně hrst nasekaných ořechů nebo 
slunečnicových semínek

…a teď něco na zub

Rybíz omyjte, odstopkujte a nasypte do zapékací 
misky. Přidejte med, vanilkový cukr a podle 
potřeby trochu škrobu, pokud je ovoce velmi 
šťavnaté. Jemně promíchejte. V míse smíchejte 
ovesné vločky, mouku, cukr (nebo med), špetku 
soli a máslo. Prsty vytvořte drobenku. Pokud 
chcete, můžete přidat i trochu nasekaných 
ořechů.Drobenku rovnoměrně rozprostřete 
na ovoce.Pečte v předehřáté troubě na 180 °C 
přibližně 30 minut – až bude drobenka zlatavá 
a ovoce začne probublávat.

2 ks. . . . . střední červené řepy
100 g . . .  kozího sýra (nebo jiného měkkého sýra)
1 balení   polníčku nebo rukoly
hrst . . . .  vlašských ořechů nebo pekanových ořechů
2 lžíce . . olivového oleje
1 lžíce . . balzamikového octa
sůl, pepř

Řepu dobře omyjte, zabalte do alobalu 
a pečte v troubě na 180 °C asi 45 minut, 
dokud nezměkne. Po vychladnutí oloupejte 
a nakrájejte na plátky. Ořechy lehce opražte 
na suché pánvi, aby získaly chuť. V míse 
smíchejte polníček s řepou, rozdrobte kozí 
sýr a přidejte ořechy. Z oleje, balzamikového 
octa, soli a pepře připravte zálivku a pokapejte 
salát. Jemně promíchejte a podávejte.

Letní salát s pečenou červenou řepou, 
kozím sýrem a ořechy

Křupavý rybízový crumble s medem a ovesnými vločkami

2 ks. . . . . menší cukety
2 ks. . . . . větší brambory (vařené ve slupce)
150 g. . . .  tvrdého sýra (např. niva, eidam, uzený  

– co je doma)
3 ks. . . . . vejce
2 lžíce . . zakysané smetany
hrst . . . .  nasekaných čerstvých bylinek  

(pažitka, petržel, tymián)
sůl, pepř
trochu . . másla nebo oleje na vymazání formy
strouhanka nebo hrubá mouka na vysypání

Cukety nastrouhejte nahrubo, osolte a nechte 
chvíli pustit vodu. Poté dobře vymačkejte. 
Brambory nastrouhejte nahrubo. Sýr 
nastrouhejte. V míse smíchejte cuketu, 
brambory, sýr, vejce, smetanu, bylinky, dochuťte 
solí a pepřem. Směs nalijte do máslem vymazané 
a strouhankou vysypané formy. Pečte v troubě 
na 180 °C asi 40 minut, dokud není povrch 
zlatavý a pevný. Podávejte teplé se salátem nebo 
studené jako slanou svačinu.

Cuketovo-bramborový koláč se sýrem a bylinkami

Marcela Mádlová
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Luštění  
s medvědem

V každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky) z našeho 
brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. Vrátíme se do současnosti, chceme 
vědět, kde se nachází socha na fotce. K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže 
k naší obci. Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na OÚ nebo poslat poštou 
či e-mailem knihovna@obecbrloh.cz, a to do konce srpna. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

Vzhledem k tomu, že jsme slavili 90. výročí školy, tak tentokrát se v tajence dozvíte něco o historii 
obecné školy v Brloze.

Proti chrámu Páně a farní budově stojí jednopatrová školní budova, v níž mimo byt řídícího učitele, 
hospodářské stavení a byl podučitelův, umístěny jsou dvě třídy české a dvě německé. Druhé pak dvě 
třídy české nalézají se v nájmu v čísle pop. 21 a jedna německá v 1. TAJENKA. O počátcích a vzniku 
školy zdejší neví se zcela ničehož.

Pokud ale možno dopátrati se hlavně z farních matrik r. 1660 počínajících, byla celá osada Brložská, 
která ku škole zdejší celá patřila, úplně českou a tudy i škola českou bývala. Koncem ale 17. století 
dovolil 2. TAJENKA okolních lesů Jan Křišťan, kníže z Eggenberku – nastoupil vládu dnem 30. června 
1665 a zemřel dne 14. prosince 1710 – okolním německým osadníkům z vedlejších farností vystavěti si 
3. TAJENKA na svahu Blánského lesa a pahorkatiny Lhenické a tím základ k nynější pol. obci Janovu 
Údolí položil. Učitelové tehdejší počali z počátku dobrovolně učiti ve škole jazykem německým, čímž 
škola v polovici 18. století přibrán jest podučitel, který v učebně spal a v ní s řídícím učitelem společně 
vyučoval. Bylať totiž až do r. 1857. ve staré školní budově jediná toliko učebna. V roce tom postavena jest 
nynější školní budova a dne 2. srpna 1857 slavnostně od Jana Gerstenkorna, praelata a vikáře posvěcena.

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou jako dárek dortovou formu za své správné odpovědi.

Tentokrát došlo 6 správných odpovědí. Losování se ujala Emička Pechová a vylosovala 3 výherce. 

Výherci jsou následující:  
paní Marie Anderlová z Brloha, pan Oldřich Voltr z Rychtářova a paní Jana Švarcová z Brloha. 

Gratulujeme.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky:  detail kříže na schodech u kostela 

Tajenka z křížovky zněla: 1. OMÍTKY

    2. NASTOUPILA

    3. ELEKTROINSTALACE
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords – ITPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na léto 2025

Pátek 25. července 2025 od 14.30 hodin - tělocvična ZŠ Brloh

VYSTOUPENÍ MLADÝCH KYTARISTŮ PRO VEŘEJNOST
Zahrají účastníci kytarového tábora DDM Český Krumlov

Neděle 27. července 2025 od 14:00 – koupaliště v Brloze

ŘEZBÁŘSKÁ VERNISÁŽ

Neděle 27. července 2025 od 15:00 – koupaliště v Brloze

KONCERT KAPELY THE DARK BLUE ELEPHANTS

Pátek 1.srpna 2025 od 20:00 – KD Brloh

POUŤOVÁ DISKOTÉKA

Sobota 2.srpna 2025 – od 10:00 na volejbalovém hříšti

O DŘEVÁK OBCE BRLOH
volejbalový turnaj smíšených družstev

Sobota 2.srpna 2025 – FunPoint na mostě u kina

HORSKÁ ETAPA L‘ETAPE
podrobnosti upřesníme

neděle 3.srpna 2025 – Brloh

POUŤ
pouťové atrakce, stánky, mše svatá

neděle 3.srpna 2025 od 10:00 hodin na volejbalovém hřišti

NOHEJBALOVÝ TURNAJ

sobota 16.srpna 2025 od 18:00 – Jaronín u kapličky 

KONCERT POD LÍPOU
zahraje kapela z Velešína hrající PÍsničky mnohého stylu

Pátek 22.srpna 2025 od 20:00 – v Klášteře na Kuklově

SPIRITUÁL KVARTET
koncert folkové kapely

v průběhu prázdnin se uskuteční

LETNÍ KINO
podrobnosti upřesníme

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


